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Împreună vom fi mai puternici                         
 
 

REVISTA PRESEI 
 

• Sute de persoane au participat la „Protestul disperării” 
 
Aproximativ 300 de angajaţi ai Direcţiei Generale de Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului (DGASPC) Harghita au 
protestat pe platoul din faţa Prefecturii. De aproape trei luni nu mai au bani pentru funcționarea centrelor de 
protecție socială, susținute, acum, din donaţiile primite de la soldaţi, angajați și deținuți de la penitenciare, de la 
școli și ONG-uri. Iar angajații nu și-au primit salariile integrale.  
Au protestat în tăcere, îmbrăcați în negru, cu lumânări aprinse în mâini, rugându-se șoptit și căutând sprijin la 
Dumnezeu, „să le dea gândul cel bun politicienilor”. De această dată, în locul lor au „vorbit” pancartele pe care le-
au purtat în mâini: „Criza vine de la voi, dar o simțim doar noi”, „Copilărie fercită fără bani!”, „Noi asigurăm 
protecție, voi să asigurați finanțare”, „Nu mai vrem să ne milogim”. Și președintele CNSLR Frăția – filiala Harghita, 
Dakó Éva, care a dat citire petiţiei care avea să ajungă, la finalul manifestării, pe masa prefectului județului. 
„Este protestul disperării. CNSLR Harghita şi Sindicatul Sanitas Harghita protestează fiind indignaţi de situaţia 
financiară jalnică în care a ajuns DGASPC Harghita. (…) Centrele Direcţiei Generale sunt susţinute de luni de zile din 
donaţiile primite de la soldaţi, personalul şi persoanele private de libertate din penitenciare, ONG-uri, comunităţi 
locale sau profesori din diferite unităţi şcolare, iar salariaţii insituţiei au primit până la 80 la sută din remuneraţia 
pe luna octombrie”, a declarat președintele Dakó Éva. 
Liderul Confederației a reamintit că, în cursul anului, conducerea DGASPC Harghita a semnalat în repetate rânduri 
autorităţilor faptul că alocările din TVA defalcat pentru susţinerea sistemului de protetcția copilului sunt 
insuficiente și  costurile reale ale serviciilor continuă să crească semnificativ. 
„Aplicarea sau neaplicarea unei legi nu este la latitudinea conducătorilor de instituţii publice din România. (…) 
Lipsa acută de bani cu care se confruntă DGASPC Harghita îi atinge grav atât pe cei 2.640 de copii şi peste 10.0000 
de adulţi cu handicap, cărora instituţia le oferă asistenţă socială, cât şi pe cei 800 de angajaţi, care nu şi-au primit 
salariile integrale în luna octombrie”, a continuat Dakó Éva. 
La rândul său, directorul DGASPC Harghita,  Elekes Zoltán, a afirmat că ar mai fi nevoie de aproximativ opt 
milioane de lei pentru acoperirea cheltuielilor Direcției până la sfârșitul anului. Hrana copiilor, hainele, rechizitele 
și medicamentele pentru bătrâni au fost asigurate din ajutoarele donate de oameni, instituții și firme, de cele mai 
multe ori necunoscuți, sensibilizați de situația critică în care a ajuns instituția. 
Pe de altă parte, Consiliul Județean Harghia a alocat în ultima perioadă banii necesari achitării facturilor la 
alimente și la lemnele pentru iarnă. 
„Situația e tot fără precedent, din păcate. Fără precedent este faptul că nu am plătit nici măcar salariile nete la 
nivelul de 100la sută; am dat numai 75la sută la colegi, la angajați și nu am plătit nici dările către stat și cred că 
este o situație care nu știu cum poate fi comentată în sistemul bugetar. La nivelul lunii (noiembrie – n.a.) iarăși nu 
mai avem niciun ban pentru salarii și contribuții, nici pentru cheltuieli materiale”, a precizat Elekes Zoltán. 
Și anul nu s-a încheiat, mai este o lună, așa-numita „lună a cadourilor”, pentru care, potrivit directorului DGASPC, 
nu sunt asigurate nici cheltuielile materiale, nici cheltuielile cu resursele umane. 
„Noi am cerut ultima oară 8 milioane de lei, ca să putem încheia anul într-o stare normală, să avem și stocurile 
minime necesare, că anul acesta am trăit din stocurile anului trecut. Am văzut că pe site-ul Ministerului de Finanțe 
a apărut proiectul de rectificare de buget. Este vorba de 1,5 milioane de lei, care ne ajută foarte, foarte puțin; din 
asta putem să plătim contribuțiile pe salariile plătite și ceva facturi, dar decembrie tot va rămâne neacoperit”, a 
mai spus Elekes. 
Neschimbată este situația vârstnicilor și persoanelor cu dizabilități din centrele de asistență socială, unde nu sunt 
bani pentru alimente și medicamente. 
„Nu se poate să continuăm în acest fel, deoarece suntem expuşi să cerem milă, să cerşim, să ne milogim unor 
entităţi publice, în condiţiile în care statul ar trebui să respecte obligaţiile pe care le are faţă de copii şi persoanele 
cu dizabilităţi. (…) Mi-e greu să mă duc zi de zi la centru, să mă uit în ochii beneficiarilor şi să le spun că nu mai 
avem bani”, a explicat directorul Centrului de Îngrijire şi Asistenţă Frumoasa, Ion Pătraşcu. 
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Consiliul Județean Harghita a  alocat, în ultimele luni, mai mult decât dublul sumelor destinate în mod obisnuit 
pentru Direcția pentru Protecția Copilului, dar nici așa banii nu ajung. Ca să poată atenua impactul crizei fără 
precedent care lovește copii, bătrânii și persoanele defavorizate, realocă sume de la alte capitole, care rămân 
descoperite, iar viitorul se prefigurează sumbru. 
„Această problematică se va adânci, având în vedere decizia Guvernului de a micșora impozitul pe venit, care 
înseamnă pentru anul viitor o povară și mai mare. (…) Deocamdată, noi încercăm să facem față, dar Guvernul 
trebuie neapărat să revizuiască standardele, despre care acum au recunoscut și miniștrii de resort al Muncii și al 
Finanțelor că nu sunt actualizate. Și, totodată, pentru la anul încă nu vedem ce se va întâmpla, pentru că în 
bugetul județului această modificare a legii aduce un gol de 15 milioane de lei, 15 milioane care este o sumă 
imensă și nu vedem cum vom putea face față”, a declarat președintele CJ Harghita, Borboly Csaba. 
El a mai arătat că „în această țară sunt unii care sunt peste ceilalți”, afirmând că „sunt județe unde se finanțează 
acest sistem și sunt alte județe, ca de exemplu Harghita, unde sumele primite din partea Guvernului nu ajung nici 
pentru funcționare”. 
Marcat de problemele din sistemul de protecție socială și de directorii instituțiilor care „cerșesc” condiții decente 
pentru persoanele defavorizate, Borboly Csaba le-a mulțumit pentru eforturile depuse și le-a promis tot sprijinul. 
„Eu îi susțin și de aceea am fost de vreo 10 ori la București, la diverși miniștri, secretari de stat. (…) Trebuie să 
luptăm până vom rezolva, pentru că viața acestor copii sau acelor adulți care necesită servicii nu trebuie să fie 
pusă în pericol de nici un fel de decizie politică. Eu am o mirare și o întrebare: avem un guvern social-democrat; 
atunci nu înțeleg de ce sfera socială suferă?” a conchis președintele CJ Harghita. 
Conducerea CNSLR Frăția – filiala Harghita atrage atenţia că sindicaliștii sunt pregătiţi să folosească toate 
mijloacele de protest în susţinerea drepturilor angajaţilor, a copiilor şi a persoanelor asistate de DGASPC. 
„În cazul în care nu se va rezolva problema finanţării DGASPC suntem pregătiţi să înştiinţăm presa internaţională, 
precum şi organizaţiile internaţionale care se ocupă de respectarea drepturilor omului, drepturilor copilului şi a 
drepturilor persoanelor cu dizabilităţi”, a conchis președintele Confederației sindicale, Dakó Éva. 
(Sursa: harghita.transilvania-tv.ro) 
 
• Angajații APIA s-au săturat de promisiuni: joi blochează activitatea în toată țara 
Angajații Agenției de Plăți și Intervenție pentru Agricultură din teritoriu vor începe joi protestele, nemulțumiți 
de faptul că legea salarizării și mutarea contribuțiilor le vor scădea veniturile cu sume între 700 și 2.800 de lei, a 
declarat, miercuri, pentru AGERPRES, președintele Federației Sindicatelor din APIA, Octavian Mateescu. 
Acesta a declarat că activitatea va fi paralizată între orele 9:00 și 12:00, interval de timp în care angajații ar trebui 
să iasă în fața instituțiilor. Asta înseamnă că funcționarii APIA nu autorizează plăți sau nu execută nicio altă sarcină 
legată de subvenții sau alte probleme ale fermierilor, într-o perioadă extrem de aglomerată. 
Liderul de sindicat a precizat că nemulțumirile angajaților APIA din teritoriu au fost anunțate încă din vară, atât 
conducerii centrale, cât și ministrului Agriculturii, însă "ne-au tot amăgit că se va rezolva problema. Nu cerem 
măriri de salarii, cerem să ni ne păstreze salariile actuale." 
Contact de AGERPRES, directorul general al APIA a anunțat că există un proiect de OUG care va reglementa 
problema salarizării, iar acest aspect le-a fost transmis liderilor de sindicat într-o întâlnire care a avut loc marți la 
minister. Potrivit Agrointel, joi sau vineri ministrul Agriculturii Petre Daea ar urma să aibă o videoconferință cu 
șefii APIA din țară. 
APIA are în prezent 4.859 de angajați, dintre care 400 la nivel central. Potrivit AgroInfo, pe acest palier salariul 
unui director poate să ajungă la peste 9.000 de lei. În schimb, un consilier superior, gradația cinci, are în prezent 
5.137 lei brut, din ianuarie 2018 ar urma să încaseze 4.465 de lei. 
(Sursa: Realitatea) 
 
• Director companie: Guvernul să anunţe că nu mai schimbă Codul Fiscal! 
Transferul contribuţiilor sociale de la angajator la angajat a venit mult prea repede şi cu o retorică împotriva 
multinaţionalelor şi a băncilor. E opinia directorului executiv al Medlife, care e o companie românească. Mihai 
Marcu mai spune că în rândul oamenilor de afaceri există temerea că revoluţia fiscală e doar începutul. De aceea, 
s-ar dori asigurări din partea Cabinetului Tudose că nu vor mai urma şi alte modificări la Codul fiscal. 
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Mihai Marcu: „Despre măsura fiscală, în sine, noi am fost extrem de clari în sensul că nu s-a părut venită mult prea 
repede, fără o consultare în prealabil a mediului de afaceri şi, de asemenea, cu o retorică împotriva 
antreprenoriatului românesc, a multinaţionalelor şi a băncilor care a fost total nepotrivită. Şi care trebuie probabil 
amendată chiar de către guvernanţii noştri. 
Cred că problema care se pune în momentul de faţă este ca această modificare legislativă să rămână aşa cum este 
acum. Pentru că odată ce cifrele sunt schimbate, baza unor eventuale măriri de impozite devine mai mare. Şi 
atunci, orice impact de 2,5% care s-a dat o nouă taxă de solidaritate...dacă devine 2,5% sigur, ea va fi o creştere 
aplicate unei baze mai mari, prin mărirea salariului brut al salariatului. 
Poate că asta e principala îngrijorare a mediului de bussiness, şi anume, să nu fie o pregătire pentru o ajustare 
fiscală ulterioară mai uşor de făcut, pentru a compensa venitul la buget. Dar, să sperăm să nu fie aşa. Şi în 
declaraţia mea de fapt am şi spus că s-ar impune o precizare a guvernului actual şi anume că nu urmează să mai 
facă nicio modificare la acest cod fiscal. Să rămână aşa, pentru că deocamdată nu are impact! Dacă îşi asumă 
acest lucru, ei şi guvernele care urmează, atunci e un rău făcut. Nu am aplaudat în niciun caz această schimbare 
bruscă şi tonul către mediul de afaceri. Dar, dacă fac această ajustare, probabil că firmele vor reuşi să găsească 
soluţii şi să surmonteze”. 
(Sursa: Digi 24) 
 
• Licitații de miliarde de euro, desființate de ANAP 
Licitații de mai multe miliarde de euro, organizate de Ministerul Transporturilor, încalcă bunele practici și 
procedurile corecte, potrivit unor observații ale Autorității de Achiziții Publice făcute pe documentația pentru 12 
kilometri din autostrada Transilvania, dealtfel respinsă. 
Motivul respingerii acestei documentații este unul pentru care s-ar putea respinge mai toate licitațiile organizate 
în acest an de către CNAIR. După cum susținea fostul ministru al Transporturilor, Răzvan Cuc, valoarea acestor 
licitații se cifrează la mai multe miliarde de euro. 
Proiectele de infrastructură ce vor fi lansate anul acesta în licitații în domeniul transporturilor cumulează în jur de 
cinci miliarde de euro din fonduri europene, spunea în primăvara acestui an Răzvan Cuc la un post TV. 
"Toate proiectele pe care vi le-am enunțat: ringul zero al Bucureștiului, Sibiu-Craiova, Pitești — Sibiu, Podul de la 
Brăila sunt proiecte care cumulează în jur de 5 miliarde de euro. Sunt proiecte noi, erau proiecte mature care 
puteau fi făcute și de alții și probabil acum ar fi fost la stadiu de execuție. Toată lumea vorbește de proiectele 
fazate care vin din urmă, dar avem foarte multe proiecte mature, proiecte care pot fi lansate, proiecte de 
anvergură, care ajută la dezvoltarea și creșterea economică a României și implicit a absorbției de fonduri 
europene", spunea ministrul. 
Ce este însă în neregulă cu toate aceste proiecte? De ce decizia ANAP poate da peste cap procedurile de achiziție 
publică ale acestor lucrări importante? 
Este vorba de o simplă prevedere strecurată in documentații. În goană după lansarea de proiecte și fără a avea 
certitudinea existenței banilor la buget, la momentul întocmirii procedurilor de licitație, CNAIR a apelat la o 
găselință care acum este criticată de ANAP. 
Autoritatea Contractantă are libertatea de a anula procedura de achiziție dacă Guvernul nu aprobă indicatorii 
tehnico-economici și dacă nu sunt prevăzuți bani în buget pentru lucrarea în cauză. Prevederea a fost inclusă în 
majoritatea licitațiilor importante precum podul de la Brăila peste Dunăre, autostrada Sibiu - Pitești, etc. 
Aceeași clauză a fost introdusă de CNAIR și în documentația de la licitația pentru cei 12 kilometri din autostrada 
Transilvania. Clauza nu este pe placul ANAP, iar documente deținute de Digi24.ro (foto) arată că ANAP a cerut 
refacerea documentației. Clauza în cauză oferă CNAIR o libertate nelimitată de a anula licitația înainte de 
semnarea contractului și de aceea nu este corectă, consideră ANAP. 
Observația ANAP poate duce cu ușurință la contestarea tuturor licitațiilor organizate de CNAIR și care au clauza 
introdusă. Într-un răspuns adresat Digi24.ro, intr-o situație similară, ANAP susține că un caracter ilegal al acestor 
prevederi privește doar licitațiile viitoare, nu și pe cele curente. Mai precis un ofertant la o licitație, nemulțumit de 
rezultatul procedurii, nu se va putea prevala de decizia ANAP privind incorectitudinea procedurii. Participând la 
licitație, firma în cauză și-a asumat condițiile acestei proceduri, spune ANAP. 
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Cum explică ANAP paradoxul că o prevedere în documentația de licitație este incorectă, dar licitația derulată pe 
baza acesteia este în regulă 
Opinia ANAP riscă să nu aibă nicio valoare concretă în fața entităților care analizează contestațiile la procedurile 
de achiziție, precum Consiliul de Soluționare a Contestațiilor și Curtea de Apel. Încurajate de poziția ANAP, firmele 
nemulțumite vor putea invoca interpretările ANAP în fața instanțelor de soluționare a contestațiilor, avânt succes 
de cauză. Aceasta deoarece aplicabilitatea interpretării nu este stabilită de ANAP, ci de judecători. 
Proiectele riscă să sufere întârzieri importante încă din faza de licitație din cauza introducerii unei clauze 
neinspirate în documentațiile de achiziție publică. 
(Sursa: Digi 24) 
 
 
 
• Curtea Constituţională discută joi sesizarea lui Tăriceanu în cazul Belina 
 
Curtea Constituţională discută joi sesizarea preşedintelui Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, cu privire la un 
presupus conflict juridic între puterea judiciară şi cea executivă determinat de deschiderea de către DNA a 
dosarului Belina. 
Potrivit news.ro, Tăriceanu consideră ca acest conflic juridic a intervenit ca urmare a cercetării penale a Direcţiei 
Naţionale Anticorupţiei asupra legalităţii Hotarârii Guvernului nr. 858/2013, respectiv, a Hotărârii Guvernului nr. 
943/2013. 
Președintele Senatului a solicitat CCR să constate existenţa conflictului juridic de natură constituţională între 
Ministerul Public – Direcţia Naţională Anticorupţie, pe de o parte, şi Guvernul României pe de altă parte; să 
constate cauza conflictului: Ministerul Public – Direcţia Naţională Anticorupţie şi-a arogat competenţa de 
anchetare a circumstanţelor, împrejurărilor, oportunităţii şi legalităţii elaborării celor două hotărâri de Guvern; să 
statueze că, pe viitor, procurorii nu pot ancheta circumstanţele, împrejurările, oportunitatea şi legalitatea 
hotarârilor de Guvern. 
(Sursa: news.ro) 
 
• Joi - dezbatere publică privind proiectul de lege referitor la înființarea Avocatului Copilului 
O dezbatere publică dedicată proiectului de lege prin care se înființează Avocatul Copilului este organizată joi de 
Avocatul Poporului, Autoritatea Națională pentru Protecția Drepturilor Copilului și Adopție (ANPDCA) și 
Organizația Salvați Copiii. 
Potrivit Avocatului Poporului, joi, va fi organizată o dezbatere publică, la Palatul Parlamentului, dedicată 
proiectului de lege prin care se înființează Avocatul Copilului, proiect aflat în dezbatere parlamentară și ai cărui 
co-inițiatori sunt Ministerul Muncii și Justiției Sociale, prin Autoritatea Națională pentru Protecția Drepturilor 
Copilului și Adopție, și Ministerul Justiției. 
"Înființarea unui domeniu distinct al drepturilor copilului în cadrul structurii instituției Avocatul Poporului 
reprezintă o prioritate pentru România, atât din perspectiva obligațiilor internaționale pe care România și le-a 
asumat prin ratificarea Convenției ONU cu privire la drepturile copilului, cât mai cu seamă a dificultăților cu care, 
încă, se confruntă copiii în țara noastră, în exercitarea drepturilor lor (sărăcie, excluziune socială, migrația 
părinților, neparticipare școlară ori acces limitat la educație și la asistență socio-medicală de calitate). La 
dezbaterea publică vor participa reprezentanți ai Administrației Prezidențiale, Senatului și Camerei Deputaților, 
Guvernului României și structurilor sale cu responsabilități legate de promovarea și protecția drepturilor copilului, 
membri ai birourilor teritoriale ale Avocatului Poporului, ai Consiliului Elevilor, instituțiilor internaționale și 
organizațiilor neguvernamentale", arată organizatorii. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Ministrul Justiției, contrazis cu cifre: 'Tudorel Toader dezinformează Parlamentul' 
Dupa ce seful penitenciarelor recunoastea ca sunt extrem de multe erori la punerea in libertate pe baza Legii 
recursului compensatoriu, ministrul Justitiei dezinformeaza Parlamentul afirmand ca, in prima luna aplicare, au 
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fost pusi in libertate in plus un numar de 650 de detinuti, avansand cifra de 25.093 detinuti ramasi in 
penitenciare. In realitate - conform site-ului ANP - in penitenciare sunt 24.464 detinuti, informeaza Sorin 
Dumitrascu, presedintele Federatiei Sindicatelor din ANP, printr-un comunicat remis ȘTIRIPESURSE.RO. 
In concluzie, conform statisticii oficiale a ANP, de la punerea in aplicare a legii recursului compensatoriu au fost 
liberati in plus peste 1.200 de detinuti (aproape dublu fata de cat a anuntat ministrul), urmand ca numarul celor 
liberati in plus sa depaseasca in primul an de aplicare cifra de 8.000 conform estimarilor noastre. 
Ceea ce inseamna practic, avand in vedere ca cea mai mare parte (70 - 80%) se intoarce in perioada susamintita, 
ca vom avea un plus de cel putin 5.000 de infractiuni fata de dinamica normala a criminalitatii. La fel de probabil 
pvom avea beneficii zero in ceea ce priveste modernizarea sistemului penitenciar, avand in vedere ca investitiile 
de anvergura in modernizarea penitenciarelor inca sunt la stadiul de anunt. 
In legatura cu motivele pentru care ministrul Justitiei dezinformeaza nu putem decat sa speculam ca incearca sa 
ascunda erorile si efectele negative ale unei masuri de gratiere mascata care va actiona ca un stimulent pentru 
criminalitate in urmatoarea perioada. Il somam, deci, public sa renunte la aceste dezinformari ale opiniei publice 
care are dreptul sa stie excact cati hoti, violatori, talhari si criminali au beneficiat de acest act de clementa. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
• Guvern: Denunţătorii ce au comis infracţiuni grave pot beneficia şi ei de reducerea pedepsei cu 50% 
Guvernul a aprobat, miercuri, un proiect de lege care vizează punerea în acord cu decizii ale CCR, una dintre 
prevederi stipulând că şi martorii care au comis infracţiuni grave pot beneficia de reducerea la jumătate a 
pedepsei, dacă au denunţat alte persoane. 
Proiectul prevede că persoanele care au comis o infracţiune gravă, iar înaintea sau în timpul urmăririi penale ori al 
judecăţii denunţă şi facilitează identificarea şi tragerea la răspundere penală a altor persoane care au săvârşit 
astfel de infracţiuni, beneficiază de reducerea la jumătate a limitelor pedepsei prevăzute de lege. 
Articolul 19 din Legea nr. 682/2002 privind protecţia martorilor excludea de la reducerea la jumătate a pedepsei 
pe autorii unor infracţiuni socotite grave, dar Decizia CCR nr. 67/2015 a statuat că excluderea este 
neconstituţională. 
În consecinţă, din noua formulare a articolului 19 a legii a fost eliminată sintagma ”infracţinea gravă”, forma 
propusă Parlamentului spre aprobare fiind următoare: ”Persoana care are calitatea de martor, în sensul art. 2 lit. 
a) pct. 1, şi care a comis o infracţiune, iar înaintea sau în timpul urmăririi penale ori al judecăţii denunţă şi 
facilitează identificarea şi tragerea la răspundere penală a altor persoane care au săvârşit astfel de infracţiuni 
beneficiază de reducerea la jumătate a limitelor pedepsei prevăzute de lege”. 
De asemenea, în proiectul de lege sunt prevăzute mai multe modificări aduse codurilor penale şi altor acte 
normative, printre care incriminarea faptei de conducere pe drumurile publice a unui tractor agricol sau forestier 
fără permis de conducere, potrivit deciziei CCR nr. 224/2017. 
”Conducerea pe drumurile publice a unui autovehicul, a unui tramvai ori a unui tractor agricol sau forestier de 
către o persoană care nu posedă permis de conducere se pedepseşte cu închisoarea de la unu la 5 ani. 
Conducerea pe drumurile publice a unui vehicul pentru care legea prevede obligativitatea deţinerii permisului de 
conducere de către o persoană al cărei permis de conducere este necorespunzător categoriei sau subcategoriei 
din care face parte vehiculul respectiv ori al cărei permis i-a fost retras sau anulat ori căreia exercitarea dreptului 
de a conduce i-a fost suspendată sau care nu are dreptul de a conduce autovehicule, tramvaie ori tractoare 
agricole sau forestiere în România se pedepseşte cu închisoare de la 6 luni la 3 ani sau cu amendă”, prevede actul 
normativ adoptat, miercuri, de către Guvern. 
(Sursa: Realitatea) 
 
• IMPRESIONANT SRI a dat cifrele cu mandatele de ascultare pe siguranță națională între 2004-2014: Nici într-
un stat terorist nu sunt atâtea 
Preşedintele Comisiei parlamentare pentru controlul SRI, Claudiu Manda, a prezentat miercuri o situaţie cu 
numărul de mandate solicitate şi obţinute pe Legea siguranţei naţionale, potrivit SRI. 
"Ne-a venit un răspuns de la SRI, unul clasificat şi unul neclasificat, privind mandatele solicitate şi obţinute pe 
Legea siguranţei naţionale şi combaterii terorismului, Legea 51 şi Legea 535. Pot să vă spun doar de situaţia 
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informaţiilor neclasificate, ele sunt venite pe fiecare lună în parte, numărul de mandate, numărul de persoane, 
mandatele prelungite obţinute şi completări la mandatele obţinute", a precizat Manda. 
Potrivit acestuia, situaţia pe ani este următoarea: 2004 - 48 de mandate; 2005 - 1.350; 2006 - 2.025; 2007 - 1.605; 
2008 - 1.918; 2009 - 2.787; 2010 - 3.118; 2011 - 3.431; 2012 - 3.413; 2013 - 3.701; 2014 - 2.497. 
El a menţionat că pentru 2015 şi 2016, datele vor fi prezentate când vor fi dezbătute rapoartele SRI, 
scrie agerpres.ro. 
Claudiu Manda a mai precizat că va solicita SRI să spună câte dintre aceste persoane cărora le-au fost restrânse 
drepturile au fost deferite instanţelor pentru infracţiuni la legea siguranţei naţionale şi câte pentru alte propuneri. 
"Vorbim de un număr de câteva mii de mandate pe fiecare an pe Legea siguranţei naţionale şi am decis să 
transmitem SRI întrebarea: câte dintre aceste persoane care au fost, li s-au restrâns drepturile, au fost deferite 
instanţelor cu propuneri de orice fel, dar de infracţiuni la Legea siguranţei naţionale, aşa cum au fost obţinute 
mandatele? Aşteptăm răspunsul de la Autoritatea Naţională a Penitenciarelor - câte persoane sunt în penitenciare 
în acest moment", a afirmat Manda. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Isărescu: Proprietățile avute în administrare le-am păzit ca pe ochii din cap; Parcul cu Platani, printre cele mai frumoase 
Banca Națională a României a păzit "ca pe ochii din cap" proprietățile avute în administrare, iar Parcul cu Platani 
este printre cele mai frumoase locuri din București, a declarat, miercuri, guvernatorul BNR, Mugur Isărescu, la 
evenimentul de dezbatere asupra cărții "Personaje și povești din Bucureștiul sefard". 
"Ideea de bancă centrală s-a schimbat față de perioada interbelică și în sfârșit, e altceva în prezent Banca 
Națională a României față de ce era în trecut, din punct de vedere al proprietăților, dar cele pe care le-am avut în 
administrare le-am păzit ca pe ochii din cap. Și spun acest lucru pentru că în mod nu răutăcios, mai mult decât 
răutăcios, au fost vorbe în opinia publică că proprietățile noastre ar fi în paragină. E vorba de Societatea de Dare 
la Semn, Clubul din Cotroceni. Cine merge acolo știe că acel parc este unui dintre cele mai frumoase din București, 
și nu întâmplător, de câțiva ani, Ambasada Britanică sărbătorește Ziua Reginei în Parcul cu Platani", a spus Mugur 
Isărescu. 
Acesta a afirmat că BNR a restaurat trei palate, Palatul Vechi din strada Lipscani, Palatul Nou din strada Doamnei, 
dar și Palatul Chrissoveloni, care în prezent găzduiește Supravegherea Băncii Naționale. 
Isărescu a menționat că Banca Națională a României a fost bogată în proprietăți și a precizat că printre imobilele 
aflate în posesia acesteia s-au enumerat Hotelul Triumf, unde erau cazați salariații din provincie ai băncii care 
veneau la București, precum și Blocul Zodiac. 
Guvernatorul BNR susține că efortul de a recaptura istoria este foarte greu, mai ales când este vorba de a reface 
clădiri. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Consiliul de Onoare al Ordinului Național 'Steaua României' a decis retragerea distincției acordate lui Kelemen Hunor 
Consiliul de Onoare al Ordinului Național ''Steaua României'' a decis retragerea distincției acordate președintelui 
UDMR, Kelemen Hunor, ca urmare a faptului că într-un interviu acordat recent acesta a apreciat că reprezentanții 
Uniunii și maghiarii nu au ce sărbători cu ocazia Centenarului, a declarat pentru AGERPRES Mircea Geoană, 
membru al acestui for. 
Decizia va fi înaintată președintelui Klaus Iohannis, care va hotărî dacă retrage sau nu distincția, prin decret 
prezidențial. 
Hotărârea a fost luată cu cinci voturi pentru și o abținere, în condițiile în care unul dintre membri a absentat. 
Președintele UDMR, Kelemen Hunor, a acordat recent un interviu cotidianului clujean de limba maghiară 
Szabadság, în care a vorbit despre pregătirile pentru Centenarul Marii Uniri din 2018. Liderul UDMR ar fi spus că 
reprezentanții Uniunii și maghiarii nu au ce sărbători cu ocazia Centenarului și se teme că, în lipsa realizărilor din 
ultimii 100 de ani, politicienii români vor recurge la discursuri naționaliste. 
În anul 2000, Kelemen Hunor a primit Ordinul "Steaua României" în grad de Comandor. 
(Sursa: Agerpres)  
 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://www.agerpres.ro/


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 
                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 
URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         
 
• Rex Tillerson a ajuns, în SECRET, în România 
Rex Tillerson, secretarul Departamentului de Stat al SUA, a ajuns, în urmă cu câteva minute, în România! Conform 
unor surse, vizita este una secretă și survine după ce Tillerson a fost într-un turneu în Asia. Demnitarul american 
va fi întâmpinat la aeroport de Teodor Meleșcanu, ministrul Afacerilor Externe. 
Șeful Departamentului de Stat al SUA a plecat din Myanmar și a aterizat la București, unde se va întâlni cu 
omologul său, Teodor Meleșcanu. Cel mai probabil, Tillerson va rămâne până joi în România. 
Secretarul Tillerson va innopta la Bucuresti la intoarcerea din calatoria pe care a efectuat-o in Asia. El nu are 
niciun program oficial in Romania, anunță biroul de Presa al Ambasadei SUA. 
Totuși... sunt informații că sunt programate o serie de întâlniri neoficiale care ar putea avea legătură cu situația 
complicată din Orientul Mijlociu și Ucraina, dar și ”Problema” sistemului de rachetă american Patriot dezvoltat de 
Ratheon. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
• Colaborare româno-americană în domeniul situațiilor de urgență 
Departamentul pentru Situații de Urgență și Agenția Federală pentru Managementul Situațiilor de Urgență din 
Statele Unite ale Americii au pus bazele unei colaborări pe termen lung, prin semnarea, miercuri, a unui protocol 
de colaborare care prevede, printre altele, creșterea rezilienței și pregătirii celor două țări pentru a face față 
dezastrelor. 
Potrivit unui comunicat transmis AGERPRES, protocolul a fost semnat la sediul Delegației Permanente a SUA la 
NATO din Bruxelles de șeful DSU, dr. Raed Arafat, și de administratorul adjunct pentru protecție și pregătire 
națională din cadrul FEMA, prof. dr. Daniel Kaniewski. 
"Scopul protocolului este acela de a crește nivelul de reziliență și de a reduce riscul de dezastre atât în România, 
cât și în Statele Unite ale Americii, de a facilita colaborarea în caz de dezastre și de a face schimb de experiență în 
domeniul pregătirii pentru situațiile de urgență. Pentru a pune în aplicare acest protocol, DSU și FEMA vor crea un 
punct de contact care să permită schimbul de informații non-stop și care să faciliteze coordonarea. De asemenea, 
cele două instituții vor face schimb de experiență pe baza situațiilor de urgență pe care au trebuit să le gestioneze 
și vor organiza seminarii și conferințe pentru pregătirea personalului din serviciile de urgență", precizează sursa 
citată. 
Acordul semnat între DSU și FEMA are o valabilitate de cinci ani, cu posibilitatea de prelungire. 
Colaborarea dintre DSU și FEMA a început în 2016 când a fost semnat un memorandum privind organizarea unor 
cursuri de instruire pe partea de reziliență și asigurarea continuității în cazul unor dezastre. Protocolul dintre DSU 
și FEMA a avut drept scop dezvoltarea unor programe de pregătire pentru personalul care lucrează în serviciile de 
urgență și răspuns la dezastre. 
Continuitatea operațiunilor este efortul organizațiilor individuale de a asigura funcționarea continuă a serviciilor 
esențiale în timpul dezastrelor sau a altor urgențe care pot întrerupe funcționarea normală a operațiunilor. 
Primul curs a avut loc în luna noiembrie 2016 cu reprezentanți ai DSU, Inspectoratului General pentru Situații de 
Urgență, Administrației Prezidențiale, Secretariatului General al Guvernului, Serviciului Român de Informații, 
Ministerului Afacerilor Interne, Ministerului Apărării Naționale, ai unităților de primiri urgențe, urmând ca în anii 
ce vin să se desfășoare și alte cursuri. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Reprezentanții vamali din România și Republica Moldova se reunesc la București pentru a dezbate facilitățile și 
provocările vamale dintre cele două țări 
BusinessMark, AEO FORUM România în parteneriat cu AEO Network și Camera de Comerț și Industrie din 
Republica Moldova anunță desfășurarea conferinței 'Facilități și provocări vamale în comerțul dintre România și 
Republica Moldova', ce va avea loc pe 22 noiembrie la Hotel InterContinental, București. 
Evenimentul este organizat în contextul în care intrarea în vigoare a Acordului de liber schimb dintre Uniunea 
Europeană și Republica Moldova face ca o bună parte din taxele vamale aplicabile în cadrul schimburilor 
comerciale dintre cele două părți să fie reduse sau eliminate. Totodată, autoritățile vamale din România și 
Republica Moldova și-au consolidat colaborarea bilaterală în vederea facilitării traficului transfrontalier și 
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simplificării procedurilor vamale.  
 
 
Tematica evenimentului include discuții pe diferite teme de interes: acordul de liber schimb dintre Uniunea 
Europeană și Republica Moldova (eliminarea taxelor vamale între cele două părți, calculul originii preferențiale, 
exportatorul autorizat, informații obligatorii privind originea mărfurilor, controlul ulterior al dovezilor de origine, 
contingente tarifare), simplificări vamale în România și Republica Moldova (vămuire la domiciliu la import și 
export, declarația vamală simplificată, declarația vamală incompletă, beneficii și economii de taxe vamale), 
certificatul AEO în România și Republica Moldova (beneficii fiscale și logistice, fast lane pentru AEO la granița 
dintre România și Republica Moldova și perspectivele recunoașterii mutuale, condiții de autorizare, facilități ce 
urmează a fi introduse pentru AEO), posibilități de îmbunătățire a controlului sanitar-veterinar la frontieră, puncte 
forte ale sistemului vamal al Republicii Moldova (vămuirea electronică, perspectivele implementării NCTS și 
Ghișeul Unic în Moldova).  
 
De asmenea, în cadrul evenimentului vor fi prezentate studii de caz practice: Cum stabilim originea preferențială 
în comerțul dintre România și Republica Moldova? și Implementarea în practică a simplificărilor vamale în 
comerțul dintre România și Republica Moldova.  
 
 
'Informarea corectă a agenților economici despre avantajele originii preferențiale și a vămuirii simplificate a 
mărfurilor este esențială în relațiile comerciale dintre România și Republica Moldova. Fiecare traseu suplimentar 
către biroul vamal, fiecare oră pierdută pe lanțul de aprovizionare înseamnă timp și bani care se regăsesc în costul 
final al mărfurilor.', a declarat MIHAI PETRE, Senior Manager Servicii Fiscale, Deloitte România și membru 
fondator AEO FORUM  
 
 
'Conferința va reuni, pentru prima dată, reprezentanții autorităților vamale și mediului de afaceri din Republica 
Moldova și România și va oferi o platformă de discuții pe subiecte actuale din domeniul vamal. Suntem convinși că 
acest eveniment va consolida relațiile comerciale dintre ambele țări și va contribui la facilitarea comerțului prin 
dezvoltarea parteneriatului vamă-business. Camera de Comerț și Industrie a Republicii Moldova, ca instituție ce 
reprezintă interesele antreprenorilor din Moldova va susține în continuare cooperarea dintre asociațiile de 
business din România și Moldova și va promova schimbul de experiență în toate aspectele relevante facilitării 
simplificării traficului transfrontalier.', a afirmat NATALIA CALENIC, Vicepreședinte Camera de Comert și Industrei 
din Republica Moldova  
 
 
'Reprezentarea membrilor în relația cu instituțiilor guvernamentale, companii private, organizații non-profit, 
naționale și internaționale, constituie pentru Asociația AEO Forum un obiectiv esențial, iar primul pas a fost făcut 
în luna octombrie, când am devenit membri ai International Association of Authorized Economic Operators (AEO) 
Customs and Logistics, structură ce reprezintă peste 30.000 de companii și profesioniști din domeniul logistic și 
vamal. Semnarea viitorului Acord de Parteneriat între AEO NETWORK din Republica Moldova și AEO FORUM, se 
?nscrie ?n această campanie de internaționalizare, reprezentând un moment de referință, un eveniment de 
importanță majoră ?n activitatea asociației noastre. Principalul scop al acestui acord este constituit de contribuția 
comună la găsirea căilor cele mai potrivite de a pune în practică avantajele certificării AEO, la inițierea, 
coordonarea și sprijinirea în comun a mediului de afaceri, pentru conectarea acestuia la platforma dedicată 
procedurilor de autorizare AEO.', a declarat MARIUS GAIȚĂ, Expert Operațiuni Vamale, Euroccoper; Președinte și 
membru fondator AEO FORUM  
 
 
Participanții au ocazia să interacționeze cu următorii invitați:  
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—OCTAVIAN RELU BOTEA, Director Adjunct al Direcției Reglementări Vamale din cadrul Direcției Generale a 
Vămilor  
Reprezentant Autoritatea Vamală din Republica Moldova  
—NATALIA CALENIC, Vicepreședinte Camera de Comert și Industrei din Republica Moldova  
- MIHAI PETRE, Senior Manager Servicii Fiscale, Deloitte România si membru fondator AEO Forum  
—DANIELA NEAGOE, Manager, Servicii Fiscale, Deloitte România  
—COSMIN DINCĂ, Senior Consultant Servicii Fiscale, Deloitte România 
Înscrierea la eveniment se va face prin completarea formularului de înregistrare, disponibil pe site-
ul BusinessMark și trimiterea acestuia la office@business-mark.ro.  
 
 
Evenimentul 'Facilități și provocări vamale în comerțul dintre România și Republica Moldova' este organizat de 
BusinessMark alături de: AEO FORUM, Camera de Comerț și Industrie din Republica Moldova, Deloitte 
România, ARILOG și Asociația Comisionarilor în Vamă — PRO CUSTOMS.  
 
(Sursa: Agerpres) 
 
 
• Cum a picat la Bruxelles dosarul României pentru Agenţia Europeană a Medicamentului 
Cu România scoasă, practic, din cursa pentru relocarea Agenţiei Europene a Medicamentului(EMA), care se va 
decide oficial peste patru zile, oficialii de la Bucureşti explică cum „depunctarea” ţării noastre s-a datorat unei 
evaluari paralele a EMA, care susţine Ministrul delegat pentru Afaceri Europene, „a depăşit competenţele 
Agenţiei”, dar şi faptului că „anumite informaţii, deşi cuprinse în dosarul de candidatură, nu se regăsesc sau se 
regăsesc parţial preluate şi reflectate în documentele publicate de Comisie”. 
Potrivit punctului de vedere al ministrului delegat, transmis Mediafax prin intermediul biroului său de presă, 
evaluarea Agenţiei Europene a Medicamentului privind relocarea de la Londra într-un alt oraş european, pe care a 
trimis-o Comisiei Europene, reprezintă o evaluare paralelă cu cea a Comisiei Europene deşi, potrivit liniei de 
conduită stabilite anterior, „Comisia Europeană va consulta Agenţiile cu privire la condiţiile tehnice”. 
„Evaluarea realizată de EMA ar fi trebuit să se refere doar la câteva aspecte punctuale din dosarul de 
candidatură şi nu să acopere integral criteriile generale de relocare şi criteriile specifice, aşa cum au fost 
acestea aprobate”, se arată în răspuns. 
În consecinţă, România a trebuit să semnaleze Comisiei Europene faptul că evaluarea EMA reprezintă o depăşire a 
competenţelor acesteia. 
„Publicarea de către EMA a propriilor evaluări reprezintă o depăşire a competenţelor pe care Agenţia le are în 
procesul de relocare (aşa cum sunt acestea reflectate în procedură), acestea fiind legate strict de o procedură 
internă la nivelul instituţiilor UE menite să faciliteze evaluarea finală a Comisiei Europene. Această situaţie, 
concretizată inclusiv prin publicarea unor opinii neoficiale şi inerent subiective ale angajaţilor Agenţiei, au fost de 
natură să afecteze formularea opţiunilor de vot de către statelor membre. De altfel, şi acest aspect a fost 
semnalat de către autorităţile române, alături de alte state membre, în dialogul cu Comisia Europeană”, se arată 
în documentul remis MEDIAFAX. 
Citeşte mai mult AICI 
(Sursa: Realitatea) 
 
• Șeful administrației Casei Regale: Starea Regelui Mihai este foarte precară 
Starea de sănătate a Regelui Mihai este precară, dar stabilă. Însă nu se pot face previziuni în acest moment. 
Aceste informaţii au fost oferite de Andrew Popper, şeful Casei Majestăţii Sale Regelui, într-un interviu pentru 
TVR. Acesta a precizat că actualele condiţii nu permit nici publicarea de poze ale Regelui Mihai, deoarece ar ataca 
demnitatea Majestăţii Sale. 
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 Andrew Popper a menţionat clar că medicii elveţieni, şi nu Familia Regală, refuză să facă publice informaţii despre 
starea de sănătate a fostului suveran. Conform legii elveţiene, astfel de informaţii sunt confidenţiale. 
Acest lucru a fost confirmat pentru Digi24 şi de ministerul elveţian al Sănătăţii. 
Andrew Popper este prima persoană care vorbeşte public în numele Casei Regale, după anunţul privind 
înrăutăţirea stării de sănătate a Regelui Mihai. 
Andrew Popper, şeful Casei Majestăţii Sale Regelui: „Starea Majestății Sale este foarte precară. În acest moment, 
medicii își concentrează eforturile pentru a-l menține într-o stare confortabilă și fără dureri. Previziunile sunt 
imposibile în astfel de cazuri. Sunt momente mai bune, momente mai proaste. Din fericire, acum situația s-a 
stabilizat.” 
Şeful administraţiei Casei regale a explicat şi lipsa unui buletin de sănătate detaliat. 
Andrew Popper, şeful Casei Majestăţii Sale Regelui: „Şi noi ne-am dori ca medici elvețieni să publice un comunicat 
medical. Și le-am cerut acest lucru. Din păcate, ei nu pot să o facă, pentru că legea elvețiană nu le dă dreptul să 
dea comunicate de acest gen.” 
Ca răspuns la o solicitare a Digi24, Departamentul elveţian pentru sănătate publică a confirmat că doctorii nu pot 
da publicităţii informaţii despre pacienţi: „Orice informaţie despre un pacient intră sub incidenţa secretului 
medical şi de aceea nu este făcută publică." 
(Sursa: Digi 24) 
• Banii europeni pentru guverne ar trebui condiționați de prevederile fiscale (Consiliul Fiscal European) 
Punerea în aplicare a normelor fiscale ale Uniunii Europene s-ar îmbunătăți dacă plățile de la bugetul UE s-ar baza 
pe respectarea limitelor de împrumut în loc de amenințarea lipsită de conținut a sancțiunilor, susține Consiliul 
Fiscal European (FEB), transmite Reuters. 
Înființat la finele lui 2015, Consiliul Fiscal European este un organism consultativ pe lângă Comisia Europeană care 
va evalua implementarea normelor bugetare stabilite în Pactul de Stabilitate și Creștere și va sugera o poziție 
comună în domeniul fiscal. 
"Credibilitatea și eficacitatea normelor fiscale depinde și de executarea lor. Prevederile existente cu privire la 
sancțiuni în Pactul de Stabilitate și Creștere s-au dovedit a fi imposibil de pus în practică. O alternativă 
promițătoare la sancțiuni este să fie utilizată mai eficient relația de condiționalitate cu bugetul UE", a apreciat 
miercuri Consiliul Fiscal European în primul său raport. 
În conformitate cu abordarea propusă de Consiliul Fiscal European, o țară ar fi eligibilă pentru fonduri de la UE 
dacă respectă politicile convenite sau realizează anumite rezultate. În caz contrar, fondurile de la UE ar putea fi 
suspendate. 
Însă, această abordare ar putea fi luată în considerare numai pentru următorul ciclu bugetar UE, care începe în 
2021. 
Consiliul Fiscal European a apreciat că ideea legării accesului la fondurile UE de respectarea normelor UE ar ajuta 
și în discuțiile cu privire la viitorul finanțelor UE, care implică ideea unui buget comun pentru zona euro. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 
• Vladimir Putin sfidează Europa: Organizează o întâlnire ISTORICĂ cu doi lideri controversați 
Preşedintele rus, Vladimir Putin, a anunţat miercuri că se va întâlni, pentru prima dată, cu cei doi lideri ai 
republicilor separatiste proruse autoproclamate din estul Ucrainei, pentru a evoca împreună cu ei problema 
schimbului de prizonieri de război, relatează AFP. 
Întâlnirea va avea loc ca urmare a unei cereri formulate miercuri de către politicianul ucrainean Viktor 
Medvedciuk, care este unul dintre reprezentanţii Kievului la negocierile cu rebelii proruşi din estul Ucrainei. 
Medvedciuk, considerat drept un apropiat al preşedintelui rus, i-a cerut lui Putin, în cursul unei vizite la o 
mănăstire din apropiere de Moscova, să intervină pe lângă liderii separatişti pentru a face să avanseze problema 
schimbului de prizonieri între rebeli şi autorităţile de la Kiev în formatul ''toţi contra toţi'' 
''Voi face tot ce îmi stă în putere. Voi discuta cu liderii republicilor Doneţk şi Lugansk. Sper că ceea ce propuneţi se 
va realiza cât mai repede posibil'', a declarat Putin, conform relatărilor televiziunii ruse. 
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Putin nu s-a întâlnit niciodată cu cei doi aşa-zişi ''preşedinţi'' ai republicilor autoproclamate din estul Ucrainei: 
Alexandr Zaharcenko şi Igor Plotniski. 
Potrivit autorităţilor ucrainene, 152 de prizonieri, militari sau militanţi pro-Kiev, sunt încă deţinuţi de către 
separatişti. Conform lui Medvedciuk, Kievul este la rândul său gata să le predea rebelilor un număr de 306 
persoane, scrie agerpres.ro. 
Ultimul schimb de prizonieri datează din septembrie 2016, când doi partizani ai Kievului, luaţi prizonieri de către 
rebeli, au fost predaţi în schimbul a patru separatişti. 
(Sursa: Agerpres) 
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